

## နိဗ္ဗာန်ကမ်းတစ်ဖက်သို့

ကောင်းစွာဟောအပ်သော တရားတို့ကို တရားအားလျော်စွာ ကျင့်ကြံကုန်သော သူတို့သည် ကူးမြောက်နိုင်ခဲ့သော သေမင်းနေရာသံသရာကို (ကူးမြောက်၍) နိဗ္ဗာန်တည်းဟူသော ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်လတ္တံ့။ ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ-၈၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၂ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့ အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၀၄၃)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးပင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကထိန်သင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥပဒေမဏ္ဍိုင်တော် သာသနာ့မဟာမိတ်မာန်တော်ကြီး၌ ဆင်ယင်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဦးကျော်စွာတို့ တက်ရောက်၍ ကထိန်လှူသင်္ကန်းနှင့် ကထိန်လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် ပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဇေ မဟာဓမ္မကထိက ဗဟုဇန သန်လျင်မြို့ မင်းကျောင်း ပထမပြန် ဟိတရေ ဘဒ္ဒန္တဝါသေဋ္ဌာဘိဝံသ၊ စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက ရွှေကျင်နိကာယ ဥပဥက္ကဋ္ဌ တွဲဖက် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ရွှေကျင် သာသနာပိုင် မဟာဇောတိကဇေ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ သုဗောဓာရုံ ကျောင်းတိုက်များ၏ စန္ဒီမာဘိဝံသ၊ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယက၊ အဘိဓမ္မမဟာမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော် ရန္တရူ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဆောင် မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်ကြီး ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာ သစ် မဟာနာယက၊ ဓမ္မသမိဒ္ဓိ ဘိဝံသနှင့် ဥပဒေမဏ္ဍိုင်တော် ကျောင်း ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ စာမုက်နာ ၃ ကော်လံ ၁ ဇ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဦးကျော်စွာတို့ ရွှေကျင်နိကာယ ဥပဥက္ကဋ္ဌ တွဲဖက်ရွှေကျင်သာသနာပိုင် မဟာသုဗောဓာရုံ ကျောင်းတိုက်များ၏ မဟာနာယက၊ အဘိဓမ္မမဟာရန္တရူ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာဘိဝံသထံ ကထိန်လှူသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

သမိုင်းတွင်မည့် သမိုင်းဝင်ခြေလှမ်းများ

ဆောင်းပါး စာ ၈

ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ရှေ့ခရီး

ကဗျာ စာ ၁၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ တရုတ်နိုင်ငံခရီးစဉ်တွင် နိုင်ငံတော်အတွက် ကဏ္ဍစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအပေါ် အဖွဲ့အစည်းများမှ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

ကြေညာချက် စာ ၁၂

ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ မိုးကန်စွန်းဥ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုး

စီးပွားရေးသတင်းများ စာ ၁၆







နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သာသနာ့မဟာဗိမာန်တော်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား မြသပိတ် ဆွမ်းတော်၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးနှင့်သစ်သီးတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

၎င်းတို့မှ ဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ အများပြုသည့် ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော်ကြီး ၂၇ ပါး ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့နှင့်အတူ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီးဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးနှင့် သစ်သီးတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် သာသနာ့မဟာဗိမာန်တော်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ဖူးမြော်ကြည့်လိုက်၍ မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးနှင့် သစ်သီးတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်ပရိသတ်များသည် ကထိန်ခံ နေပြည်တော် ဥက္ကရသီရိမြို့နယ် ဝဇီရာနန္ဒ သုဗောဓာရုံကျောင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်ပရိသတ်များ ကထိန်ခံ နေပြည်တော် ဥက္ကရသီရိမြို့နယ် ဝဇီရာနန္ဒသုဗောဓာရုံကျောင်းတိုက်သို့ လှူဒါန်းရန် ခင်းကျင်းပြင်ဆင်ထားသည့် ကထိန်လျာသင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ပဒေသာပင်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြစဉ်။

တိုက်သို့ လှူဒါန်းရန် ခင်းကျင်း ပြင်ဆင်ထားသည့် ကထိန်လျာ သင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ပဒေသာပင်များအား လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။

ဧတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်များ နာယူ ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို “နမောတဿ” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ပြီး နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက် လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်

အပေါင်းတို့သည် သန်လျင် မင်းကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလံယူဆောက်တည်၍ သံဃာတော် အရှင်သုမြတ်များ ရွတ်ပွား သရဇ္ဈာယ်တော်မူသော မေတ္တသုတ်ပရိတ်တရားတော်များ ကို နာယူကြသည်။

ကထိန်လျာသင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး တို့သည် သန်လျင်မင်းကျောင်း စာမျက်နှာ ၄ သို့

**စာမျက်နှာ ၃ မှ**  
 ဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ကထိန်အလှူခံကျောင်းနေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် ဝဇီရာနန္ဒ သုဗေဒရာဇကျောင်းတိုက် ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်လှူသင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

**လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း**  
 ထိုနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်သစ် မဟာနာယက ဓမ္မသမိဒ္ဓိကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို



**ပရိတ်တရားတော်များ နာယူ**  
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ် အပေါင်းတို့က သန်လျင် မင်းကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်၍ သံဃာတော် အရှင်သုမြတ်များ ရွတ်ပွား သရဇ္ဈာယ်တော်မူသော မေတ္တာသုတ် ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြစဉ်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနေ့က ကောင်စီအတွင်း ရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများက ဆရာတော်သံဃာတော်များထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်

ပစ္စည်းများကို အသီးသီးဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ကထိန်အမေးအဖြေများ ဆောင်ရွက် ဆက်လက်၍ ပျဉ်းမနားမြို့ အုန်းတောကျောင်းတိုက် ဆရာ

တော်နှင့် တပ်ကုန်းမြို့ ငွေတောင်တောရကျောင်းတိုက် တိုက်အုပ် ဆရာတော်တို့က ကထိန်အမေးအဖြေများကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ထို့နေ့က နိုင်ငံတော်စီမံ

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ် အပေါင်းတို့သည် ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော်ကြီးထံမှ ကထိန်အနုမောဒနာတရား နာယူ

ကြပြီး နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်သစ် မဟာနာယက၊ ဓမ္မသမိဒ္ဓိကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံမှ ရေစက်သွန်းတရားနာယူ၍ လှူဒါန်းမှုအစုစု

အတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အဖွဲ့ပေးဝေကြသည်။ နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ယင်းနေ့က "ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရံ တိဋ္ဌတု" သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို စာမျက်နှာ ၅ သို့



**ဆက်ကပ်လှူဒါန်း**  
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ သန်လျင်မင်းကျောင်းဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်သစ် မဟာနာယက ဓမ္မသမိဒ္ဓိကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ ဆရာတော်ကြီး အမျိုးပြုသည် ပရိသတ်များက နေ့ဆွမ်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကထိန် သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ	အခမ်းအနားတွင် ပဒေသာပင် ၄၉ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၃၉၂၄၁၄၀ ပင်၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၇၂၃၃၄၄၀ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိ နှင့် လှူဒါန်းငွေကျပ် ၈၀၆၉၀၈၀၀ သည်။	သတင်းစဉ်
---	---	----------



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေးနှင့်ဇနီး ဆရာတော်အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့်ဇနီး ဆရာတော်အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့်ဇနီး ဆရာတော်အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောနှင့်ဇနီး ဆရာတော်အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်းမြမ်းမောင် ဆရာတော် အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ခွန်စုံလှိုင် ဆရာတော်အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးရန်ကျော် ဆရာတော် အား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း အမိနိုင်ငံတော်အတွက် စွမ်းဆောင်ကြိုးပမ်းခဲ့မှုနှင့် ပြည်သူတို့၏ လှိုက်လှဲစွာကြိုဆိုနေမှုမြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၁၁) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား-လာအို - မြန်မာ - ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

2024年11月6-7日 中国·昆明 6-7 November 2024 Kunming



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား (၈) ကြိမ်မြောက် မဟာမိတ်အဖွဲ့အစည်းအစည်းအဝေး ကြိုဆိုညှာစားပွဲ အခမ်းအနားတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Li Qiang က ရင်းရင်းနှီးနှီး ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီဗဟိုကော်မတီပေါ်လစီဗဟိုအဖွဲ့ဝင်၊ ချီချင်မြို့နယ်ပါတီကော်မတီအတွင်းရေးမှူး Mr. Yuan Jiajun နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ချီချင်မြို့မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၁၀) ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ- ကျောက်ဖရား- မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမဟာဗျူဟာ(အက်မက်စ်) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် Zhongyue Aviation UAV Firefighting-Drone Co.,Ltd. မှ ထုတ်လုပ်ထားသော လူမှုကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုသည့် အဆင့်မြင့်ဒရုန်းများ ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း အမိနိုင်ငံတော်အတွက် စွမ်းဆောင်ကြိုးပမ်းခဲ့မှုနှင့် ပြည်သူတို့၏ လှိုက်လှဲစွာကြိုဆိုနေမှုမြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရုန်းကျန်မြို့ရှိ Hytera Communications Corporation Limited တွင် ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် BYD မော်တော်ကားထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော် တပ်မတော်လေဆိပ်၌ တရုတ်ရိုးရာ နဂါးနှင့်ခြင်္သေ့အကအဖွဲ့တို့ဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုနေစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော် တပ်မတော်လေဆိပ်၌ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများက လှိုက်လှဲနွေးထွေးစွာ သောင်းသောင်းဖြူကြိုဆိုနေစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများက တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအလှများဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုနေစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော် တပ်မတော်လေဆိပ်၌ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများက လှိုက်လှဲနွေးထွေးစွာ သောင်းသောင်းဖြူကြိုဆိုနေစဉ်။

# သမိုင်းတွင်မည့် သမိုင်းဝင်ခြေလှမ်းများ

ညှိမောင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ် - မြန်မာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (၅-၁၁-၂၀၂၄ ရက်)

စာရေးသူလုပ်ငန်းခွင်မှ သက်ပြည့် ပင်စင်ယူခဲ့သည်မှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုမျှ ကြာမြင့်ခဲ့ပါပြီ။ လျင်မြန်စွာ စီးဆင်းနေသော သတင်းခေတ်ကြီးထဲတွင် မျက်မှောက်ခေတ် ကမ္ဘာ့အရေး၊ နိုင်ငံအရေးများနှင့် မျက်ခြည်မပြတ်စေခြင်းငှာ သတင်းများကို နေ့စဉ်စားသုံးနေရပါသည်။

သတင်းများ စီးဆင်းပုံကလည်း အမျိုးမျိုးဖြစ်သည်။ လူမှုကွန်ရက် မီဒီယာများတွင် သတင်းများက အဆီးအတားမရှိ အရှိန်အဟုန်ပြင်းပြင်းဖြင့် စီးဆင်းနေကြသည်။ သို့သော် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု ကင်းမဲ့နေတတ်သည်။ သတင်းများ၏ မှန်ကန်စိတ်ချရမှု တန်ဖိုးက အထိန်းအကွပ်မဲ့စွာ ပရမ်းပတာဖြစ်နေတတ်သည်။ တစ်ဖက်တွင် တရားဝင်ထုတ်ဝေနေသည့် ပုံနှိပ်မီဒီယာများရှိသည်။ သတင်းစီးဆင်းမှု အနည်းငယ်ကြန့်ကြာသည်ဟုထင်ရသော်လည်း ၎င်းတို့၏ အားသာချက်မှာ ရာနှုန်းပြည့် မှန်ကန်စိတ်ချရမှု ရှိခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အဆင့်ဆင့်သော နေရာဌာနတိုင်းတွင် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်ဖြင့် သတင်းစစ်၊ သတင်းမှန်များကို ပြည်သူ့လူထုလက်ဝယ်သို့ ပို့ဆောင်ပေးနေကြခြင်းဖြစ်သည်။

**မှန်မှန်ကန်ကန်သုံးသပ်နိုင်ရန် အထောက်အပံ့ကောင်းများရရှိ**

စာရေးသူတို့အိမ်ထဲ ဖြန့်ဖြူးအလင်း၊ ကြေးမုံနှင့် ဖြတ်တိုသတင်းစာ သုံးစောင်လုံး ယူထားသည်။ ဈေးနှုန်းများကလည်း သင့်တင့်မျှတသည်။ သတင်းစာ သုံးစောင်လုံးအတွက် တစ်လတာကျသင့်ငွေမှာ လက်ရည်ပိုင်းတစ်ပိုင်းစာမျှသာရှိသည်။ ကျေနပ်စရာအကောင်းဆုံးမှာ စာရေးသူအဖို့ လက်ရှိဖြစ်ပျက်နေသော အခြေအနေများကို ခိုင်ခိုင်လုံလုံ၊ တိတိကျကျနှင့် မှန်မှန်ကန်ကန်သုံးသပ်နိုင်ရန်အတွက် အထောက်အပံ့ကောင်းများ ရရှိစေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည့် အကြောင်း သတင်းစာသုံးစောင်လုံး၏

ရှေ့ဖုံးတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်ကို ဖတ်လိုက်ရသည်။ သွားမည့် အကြောင်းအရာက သာမန်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် သဘောမျိုးမဟုတ်။ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့အတွက် ကြီးလေးသော တာဝန်ဝတ္တရားများပါသည်ကို တွေ့ရသည်။ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ကြိုးပမ်းသော ဆောင်ရွက်ချက်များပါသည်ကို တွေ့ရသည်။

ခရီးစဉ်၏ အတိမ်အနက်ကို တွေးဆကြည့်မိရုံနှင့်ပင် ပင်စင်စားတစ်ဦးဖြစ်သော စာရေးသူတို့ထံတွင် အမိနိုင်ငံကို တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းစေချင်သော ဝန်ထမ်းကောင်းတစ်ယောက်၏ အားမာန်များ ပြန်လည်နိုးကြား တက်ကြွလာသည်အထိ ခံစားရမိသည်။

အမှန်တရားက ဖိနှိပ်စေ့ဆဲတွင် မုသားက ကမ္ဘာတစ်ပတ်ပတ်ခွဲပြီဆိုသည့် အတိုင်းပင် စာရေးသူတို့နိုင်ငံအပေါ် ဆန့်ကျင်ဘက် သဘောထားအမြင်ရှိသော လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတော်၏ မိုးလုံးပြည့်မုသာဝါဒ

လှိုင်းလုံးများမှာ ကြောက်မမန်းလိလိပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် နိုင်ငံချစ်စိတ် ထက်သန်ပြင်းပြသော ပြည်သူတို့၏ လက်တွဲညီညီ ခုခံကာကွယ်နိုင်မှုများကြောင့်သာ ၎င်းတို့တစ်တွေ ထင်သလောက် ခရီးမပေါက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ပခရီးစဉ်အပေါ်ကျေနပ်အားရ ညှိဆိုသော အခြေအနေမျိုးတွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ အနှစ်သာရ ပြည့်ပခရီးစဉ်အပေါ် ကျေနပ်အားရဖြစ်မိခြင်းမှာ နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးအကျိုးကို လိုလားသော မည်သည့် နိုင်ငံသားမဆို စာရေးသူနှင့်ထပ်တူ ခံစားမိကြမည်သာ ဖြစ်သည်။

မြန်မာစကားပုံတွင် “သမင်ဆယ်လှမ်း ကျားတစ်လှမ်း”ဟု ဆိုရိုးရှိသည်။ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲ၏ နောက်ဆက်တွဲ ခရီးစဉ်သတင်းများကို စာရေးသူ သတိရမိသည်။ ဝန်ထမ်းဟောင်းတစ်ယောက်၊ ပြည်သူတစ်ယောက်အနေနှင့် နှစ်ထောင်းအားရ

ရှိလှသောကြောင့်ဖြစ်သည်။

**ဧည့်ခန်းဆောင်သာတွင် တန်းတူရည်တူ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး**

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ခရီးစဉ်ကို စတင်ထွက်ခွာကြသည်။ ကုမင်းမြို့အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများက လိုက်လံဆွေးနွေးစွာ ကြိုဆိုကြသည့် သတင်းဓာတ်ပုံများကို မြင်ရသည်တွင် စာရေးသူတို့၌ အတွေ့တစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်လာသည်။

မုသားက ကမ္ဘာတစ်ပတ်ခရီးပတ်ခဲ့သည်ဆိုသော်ငြား သူတကာတို့၏ အိမ်နောက်ဖေးမှ ကျပ်ချောင်းချောင်းပတ်ခဲ့ရခြင်း အိမ်ရှေ့တံခါးမကြီးမှ ခွံခဲ့ထည်ထည် ဝင်ရောက်၍ ဧည့်ခန်းဆောင်သာတွင် တန်းတူရည်တူ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရခြင်း ဖြစ်သည်ဆိုသော အကြောင်းခြင်းရာပင် ဖြစ်ပါ၏။

ဆန့်ကျင်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အပုပ်ချတွန်းတိုက်မှုများအပေါ် အထင်သေးတွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ထက်သန် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမှုများကလည်း အားဖွယ်ဖြစ်သည်။

HUALUXE Kunming Hotel ဟိုတယ်၌ တရုတ်-မြန်မာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ အမှာစကားပြောကြားရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံက ဦးစီးဆောင်ရွက်နေသည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုမှု အစီအစဉ် (Global Development Initiatives-GDI) တွင် ပါဝင်သည့် ဦးစားရေးနယ်ပယ်ရှစ်ခုတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ကိုက်ညီသည့် ကမ္ဘာ့စွမ်းရည်ပိုင်နေသည့်အကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဆောင်ရွက်ရန် အခွင့်အလမ်းများပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမဟာဗျူဟာနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းများအရ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုမှတစ်ဆင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအားတို့ကို အဓိကဖြင့်တင်သွားမည် ဖြစ်သည့် အကြောင်း သတင်းစကားပေးပို့ခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ စီးပွားရေးအမြင် ကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းမှုနှင့် သိမ်မွေ့ညင်သာသော သံတမန်စွမ်းရည်ကို အထင်သေးတွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ထက်သန် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမှုများကလည်း အားဖွယ်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှာ တိုင်းကျိုး၊ ပြည်ကျိုး ရွက်သယ်ပိုးသည့် နေရာတွင် “စက္ကန့်လေးတွေ စိန်စီထားသည်” ဟု ဆိုရမတတ်ပင် အချိန်ကို ရွေ့ကုန်ရာကိုပင် သတိရဖွယ်ဖြစ်သည်။

ဦးစားပေးနယ်ပယ်ရှစ်ခုတွင် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို တရုတ်မက်မက် လိုက်လံဖတ်ရှုရင်း သူတို့တစ်တွေ၏ အချိန်ရှိခိုက် လုံလုံစိုက်ကြပုံများကို အံ့ဩဘာနန်းဖြစ်နေမိသည်။

○ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ယူနန်ပြည်နယ်အကြား နှစ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် နယ်စပ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပုံနှင့် နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုသာလျှင် သွင်းကုန်၊ ပို့ကုန်ကဏ္ဍကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးအရ ကူးလူးဆက်သွယ်မှုများ ပိုမိုအကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အတူတကွ ပူးပေါင်း၍ အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး

ဆန့်ကျင်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အပုပ်ချတွန်းတိုက်မှုများအပေါ် အထင်သေးတွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ထက်သန် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမှုများကလည်း အားဖွယ်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှာ တိုင်းကျိုး၊ ပြည်ကျိုး ရွက်သယ်ပိုးသည့် နေရာတွင် “စက္ကန့်လေးတွေ စိန်စီထားသည်” ဟု ဆိုရမတတ်ပင် အချိန်ကို ရွေ့ကုန်ရာကိုပင် သတိရဖွယ်ဖြစ်သည်။

ဦးစားပေးနယ်ပယ်ရှစ်ခုတွင် တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို တရုတ်မက်မက် လိုက်လံဖတ်ရှုရင်း သူတို့တစ်တွေ၏ အချိန်ရှိခိုက် လုံလုံစိုက်ကြပုံများကို အံ့ဩဘာနန်းဖြစ်နေမိသည်။

စာမျက်နှာ ၉ သို့





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Li Qiang တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။(၆-၁၁-၂၀၂၄ ရက်)

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ညနေပိုင်းရောက်ပြန်တော့ ကူမင်းမြို့ရှိ Haigeng Hotel ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၊ ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်နှင့် ယူနန်ပြည်နယ်ပါတီကော်မတီအတွင်းရေးမှူး H.E. Mr. Wang Ning နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြပြန်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ယူနန်ပြည်နယ်အကြား နှစ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် နယ်စပ်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပုံနှင့် နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုသာလျှင် သွင်းကုန်၊ ပို့ကုန်ကဏ္ဍကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးအရ ကူးလူးဆက်သွယ်မှုများ ပိုမိုအကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်စပ်ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အတူတကွပူးပေါင်း၍ အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြခြင်းဖြစ်သည်။

ဆွေးနွေးကြသည့် အကြောင်းအရာများ၌ စကားလုံးတစ်လုံးချင်းစီကပင် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအတွက် မြန်မြန်ဖန်တီးမှုကန်သော စိတ်စေတနာကောင်းများနှင့် လက်ငင်းဒီဋ္ဌအကျိုးတရားဖြစ်ထွန်းစေမှုများကို ဖော်ညွှန်းပေးနေသည်ဟု စာရေးသူ ခံစားမိသည်။

တစ်ချိန်သောအခါက တချို့သော ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် နိုင်ငံအကျိုးနှင့် နိုင်ငံအရေးတို့ထက် မိမိတို့ တစ်စုတစ်ဖွဲ့အကျိုးကိုသာ မျှော်ကိုး၍ စာရေးသူတို့ နိုင်ငံအပေါ် မည်သို့မည်ပုံ ပိတ်ဆို့အရေးယူသင့်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ်များတွင် အလျင်စလိုလက်မှတ်မထိုးသင့်ကြောင်းတို့ကို သဘောထားသေးသိမ်စွာ တွင်တွင်ဆိုခဲ့ကြသည် မဟုတ်လား။

နိုင်ငံအကျိုးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး ပြည်သူ့အရေးကို အလေးထား ယခုခရီးစဉ်၌မှ ထိုသို့မဟုတ်လေပြီ။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ လှုပ်ရှားပုံ၊ ပြောဆိုဆွေးနွေးပုံတို့မှာ နိုင်ငံအကျိုးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး

ပြည်သူ့အရေးကို အလေးထားကြလေသဖြင့် မင်္ဂလာအပေါ် မင်္ဂလာဆင့်လျက် ကျေနပ်မဆုံးဖြစ်မိရသည်။ စာရေးသူမှာ နိုင်ငံဘာလ ၆ ရက်နေ့ထုတ်သတင်းစာများကို ကိုင်၍ မချင့်မရပ်ငြိမ်နေမိသည်။ လူငယ်များစကားကို ငှားသုံးရလျှင် နောက်ထပ်နောက်ထပ်သော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများနှင့် သတင်းကောင်းများကို မစောင့်စားနိုင်အောင်ပင် ဖြစ်မိရပါ၏။

တူညီသော မေတ္တာစာတံဖြင့် ဖေးမစောင့်ရှောက်

နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲဆိုသည်မှာ နိုင်ငံ၏ အမိအဖပင်ဖြစ်သည်။ အမိအဖဟူသည် မိမိတို့၏ သားသမီးများအပေါ် နီးသည် ဝေးသည်မရှိ တူညီသော မေတ္တာစာတံဖြင့် ဖေးမစောင့်ရှောက်ကြသည်သာ ဖြစ်ပါ၏။

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲသည် မအားလပ်သော လုပ်ငန်းတာဝန်များအကြား မှပင် နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကူမင်းမြို့ရှိ မြန်မာကောင်စီစီမံအုပ်ချုပ်ရုံး မိသားစုများနှင့် ပညာတော်သင်ကျောင်းသားများကို ရင်းနှီးဆွေးနွေးစွာ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ထိုအတူ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ချီချိုင်မြို့ရှိ မြန်မာကောင်စီစီမံအုပ်ချုပ်ရုံး မိသားစုများနှင့် ပညာတော်သင်ကျောင်းသားများကိုလည်း ရုနိုင်သမျှ အချိန်ပေး၍ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အကြီးအကဲ တစ်ယောက်၏ မိမိတပည့်

သားမြေးများအပေါ်ထားရှိသည့် အကြားအလုပ်မရှိသော ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ပြသလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ရေခြားခြေခြား နိုင်ငံဘာလ ၆ ရက်နေ့ထုတ်သတင်းစာအချိန်ကလေးမှာပင် အပင်ပန်းခံ၍ ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုတပည့်သားမြေးတို့၏ တင်ပြချက်များကို အရေးတယူ နားစွင့်၍ နွေးထွေးကြင်နာစွာ အားပေးစကားဆိုခြင်း၊ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း ဖြစ်သည်။

တန်ဖိုးရှိသော လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များကိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံ

နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲအနေဖြင့် ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အလေးထား စဉ်းစားတွေးခေါ် ဆောင်ရွက်နေသည်ကို အစည်းအဝေးများ၊ ခရီးစဉ်တွေ့ဆုံပွဲများမှ ပြောကြားချက်များမှတစ်ဆင့် စာရေးသူ မကြာခင်မြင်တွေ့ကြားသိနေရသည်။ နိုင်ငံရပ်ခြားသို့ပညာတော်သင်များ စေလွှတ်ခြင်းမှာ တန်ဖိုးရှိသော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးနေခြင်းပင်ဖြစ်ပါ၏။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲသည် ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ပညာတော်သင်များကို နာယကကလိုခြောက်ပါးလာ “ဒယာ” တည်းဟူသော သနားချစ်ခင်ကြင်နာခြင်းတို့ဖြင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ ချီးမြှင့်ပေးအပ်လေသည်။ အကြီးအကဲကိုယ်တိုင်က လုံလွှာသောဟာ

စိုက်ထုတ်၍ အလေးထားချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် တပည့်သားမြေးတို့အဖို့ ရေခြားခြေခြား၌ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားများ မြင့်မားတိုးတက်လာကြမည်မှာ ကေန်ဖြစ်သည်။

သမိုင်းတွင်မည့် သမိုင်းဝင်ခြေလှမ်းများ

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လုပ်ငန်းစဉ်အချိန်ဇယားမှာ အကြားအလုပ်မှရှိပါလေ။ ဌာနတစ်ခုတွင် အရာထမ်းတစ်ဦးဖြစ်ခဲ့ဖူးသော စာရေးသူ ကိုယ်ချင်းစာမိပါ၏။ အစိတ်အပိုင်းငယ်မျှဖြစ်သော ဌာနတစ်ခု၏ တာဝန်သည်ပင် လွယ်ကူလှသည် မဟုတ်ရာ ကြီးလေးသောနိုင်ငံတာဝန်များကို ဦးထိပ်ရွက်ထားရသူအဖို့ ဆိုဖွယ်ရာရှိမည်မထင်။ သို့သော် သတင်းဓာတ်ပုံများကို ကြည့်ရသည်မှာ သက်ဝင်ရှင်သန်လှန်းလှသည်။ ခေါင်းဆောင်၏ အပြုမှာ ကြည်လင်သည်။ လန်းဆန်းသည်။ မောပန်းသည် မရှိ။ ရွှင်လန်းမြဲရွှင်လန်းလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရပါ၏။ ခေါင်းဆောင်၏ ခြေလှမ်းတို့မှာ အားမာန်မရှိပါ။ တက်ကြွနေ၏။ ရှေ့ဆုံးမှ မားမားမတ်မတ် ဦးတည်လျှောက်လှမ်းနေသော ထိုခြေလှမ်းတို့မှာ သမိုင်းတွင်မည့် သမိုင်းဝင်ခြေလှမ်းများပင် ဖြစ်ပါ၏။ ထိုနေ့နံနက်ပိုင်းမှာပင် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ရောက်ရှိနေသည့် ကမ္ဘာဒီးယားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၊ လာအိုကိုယ်ကျ ချီးမြှင့်ပေးအပ်လေသည်။ နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်တို့နှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့်

ကဏ္ဍစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့အတွက် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲမှာ မောသည်ပန်းသည် မရှိ။ အစည်းအဝေးများ၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကို တစ်ပွဲပြီးတစ်ပွဲ အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုနေ့မှန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှာ Haigeng Garden Hotel တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Li Qiang နှင့် အဖွဲ့ကို လက်ခံတွေ့ဆုံကြသည်။ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကိုအခြေခံ၍ အပြုသဘောဆောင်သော ဆွေးနွေးချက်များမှာ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအတွက် ကျေနပ်အားရ ဖွယ်ပင်ဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာ ခိုင်ခံ့တည်မြဲရေး၊ နယ်ခြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝဖြင့်မားတိုးတက်ရေးတို့အတွက် အပြန်အလှန် ကတိကဝတ်များနှင့် အားပေးထောက်ခံရပ်တည်မှုများမှာ သမန်ရှည်ကြာခဲ့ပြီဖြစ်သည့် ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေး၏ အနုစံသာရကို ထပ်လောင်း၍ အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝ လေးနက်စေခဲ့သည်သာဖြစ်ပါ၏။ ထိုတွေ့ဆုံပွဲတွင် ကဏ္ဍစုံအတွက် နားလည်မှုစာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုနှင့် သဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုကို အောင်မြင်စွာချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်နှင့်ယူနန်ပြည်နယ် ပါတီကော်မတီအတွင်းရေးမှူး H.E. Mr. Wang Ning တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။(၇-၁၁-၂၀၂၄ ရက်)



စာမျက်နှာ ၁၀၈

(၁၀)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖျား - မိခင်ခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ထားသည့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကွန်ရက်စနစ်သည် အက်မက်စ်ဒေသကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပံ့ပိုးရာအဖြစ်ဖန်တီးရန် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့်အပြင် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့်အပြင် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် လွှမ်းမိုးနိုင်သည့် ဘက်စုံသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ် ဖော်ဆောင်သင့်သည့်အကြောင်းတို့မှာ အက်မက်စ်ဒေသတစ်ခုလုံးအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ဆွေးနွေးမှုများကို ဖော်လင့်ရာသည်မှာ ဆေးစွမ်းကောင်းတစ်လက်မှီလိုက်ရသည့်နယ် စာရေးသူအဖို့ အားအိမ်အသစ်များ ဖြစ်ထွန်းလာရသည်။ မိမိနိုင်ငံကို ကိုယ်စားပြုသည့် အကြီးအကဲတစ်ဦးက ကမ္ဘာ့မျက်နှာစာတွင် နိုင်ငံနှင့်ချီသည့် အတ္တ-ပရမ္မာတေ အကျိုးရလဒ်များကို ရည်ညွှန်းဖော်ဆောင်ပေးနေသည့် မဟာဝိပါလား။

ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ရှိရင်းတိကျ နိုင်ငံစာရေးခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းစီးပွားရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်းအပေါ် သိသာထင်ရှားစွာ အကျိုးပြုစေမည့်အကြောင်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆွေးနွေးသွားသည်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မိတ်ဖက်နိုင်ငံများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြုလုပ်ကြရန် လိုက်လံလှမ်းနှိုးစွာ

ဖိတ်မန္တကပြုခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးမှုများအပြီးတွင် လာအိုနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်က စာရေးသူတို့ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲအား အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ်ကာလအတွင်း ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအစီအစဉ်များမှ ရရှိသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအားလုံး ရရှိခံစားနိုင်စေရန် ယခင်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သလို အခြေခံကျလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများရေးဆွဲပြီး ထိထိရောက်ရောက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည့်အကြောင်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသို့ အမှာစကားပါးသည်။ မှန်ပါသည်။ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်ပင်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံပင်ဖြစ်စေ တသီးတခြားထီးတည်းရပ်တည်နေရုံမရပါ။ သို့သော် အများနှင့်ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်ရမည်ဆိုသော်လည်း တစ်ဖက်စောင်းနင်းဆက်ဆံရေးမျိုးဖြစ်၍ တော့ဖြင့်မရပါ။ တစ်ဦးအကျိုးကို တစ်ဦးကလိုလားသည့် ဘက်ညီမျှတသော တွဲဖက်နေထိုင်ခြင်းမျိုးကသာ လျှင် အရည်အပြည့် ချမ်းသာသကဲ့သို့ ဆောင်နိုင်ပါလိမ့်မည်။ အတ္တမသန်၊ ရန်မာန်မကြီး၊ အစည်းမပြေရှိကြလေမှ ခိုင်မာသောအင်အားကို တည်ဆောက်နိုင်ပါလိမ့်မည်။

နိုင်ငံတာဝန် ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ခွဲခြား၍မရသည့် အိမ်နီးချင်းမိတ်ဆွေကောင်းနိုင်ငံများပီတိ တစ်နိုင်ငံ၏အရေးကိစ္စသည်

တစ်နိုင်ငံအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိသည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။ သည့်နောက်တွင် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပစေခိုးမိုးခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးမှသည် နိုင်ငံခြားဖြတ်ကျော်မှုဝင်တိုက်ဖျက်ရေး၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေးဖြင့်တင်ဆောင်ရက်နိုင်မည့် အခြေအနေကို အလယ်လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထိုနေ့ ညနေပိုင်းတွင် Yuzhou Hotel ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီ ပေါလစ်ဗျူရီအဖွဲ့ဝင်၊ ချုံချင်မြို့နယ်ပါတီကော်မတီအတွင်းရေးမှူး Mr. Yuan Jiajun နှင့် ဆက်လက်တွေ့ဆွေးနွေးသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲနှင့် ပါတီကော်မတီအတွင်းရေးမှူးတို့သည် မြန်မာ-ချုံချင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလမ်းစဉ်များ၊ ချုံချင်မြို့နယ်အဆင့်ဖြင့် နည်းပညာအားသာချက်၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု အချက်အချာအားသာချက်များအပေါ်မူတည်၍ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် အလားအလာ၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ယဉ်ကျေးမှုပူးပေါင်းခြင်းများ၊ ပညာရေးနှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍဖြင့်တင်

ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲသည် ခရီးစဉ်တစ်လျှောက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများတွင်သာမက တွေ့ဆုံသင့်တွေ့ဆုံထိုက်သည့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဆွေးနွေးဖက်များနှင့်လည်း အခွင့်အလမ်းများစွာ ပေါ်ပေါက်လာစေမည့်အထိ စွမ်းစွမ်းတစ်ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေမည်ကို စာရေးသူ သတိပြုမိပါ၏။

နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ အလုပ်ပြီးမြောက်မှုနှုန်းမှာ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့အတွက် အနုမတဂုပင်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုရပါမည်။ မိမိနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံများတည်းဟူသော မျက်နှာစာသုံးရပ်အတွက် မျှတညီညွတ်သော အကျိုးကျေးဇူးများကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြသည်။ ကမ္ဘာစင်မြင့်ထက်တွင် မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းတို့၏ တန်ဖိုးကြီးမားသော ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်များကို သက်သေ စိုက်ထူနိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ ဥပဒေသဆန်ဆန်ပြောရလျှင် win-win situation ဟုပင်ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

သည့်နေရာတွင် သားလည်းအသက်ရင်၊ မိဘနှစ်ပါးလည်း မျက်စိနှစ်ကွင်းအလင်းရ၊ ရွှေအိုးကိုလည်း ထမ်းလာနိုင်သည့် သုဝဏ္ဏသာမဇာတိတော်လာအဖွဲ့ကို စာရေးသူသတိရမည်။ မည်သည့် နောင်တွင် မူမျှမပါသော အသွေးအရောင်ကင်းသည့် သာမန်ပြည်သူတစ်ဦး၊

အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းတစ်ဦး၏ အမြင်ကိုဆိုရပါမူ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ ယခုခရီးစဉ်မှာ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့အတွက် အကျိုးကျေးဇူးများစွာကို လက်တွေ့ကျကျ ဆောင်ကြဉ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် သမိုင်းတွင်မည့် သမိုင်းဝင် ခြေလှမ်းများဟု ဆိုလိုက်ချင်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဦးဆောင်သော အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ ပြည်တော်ပြန်ခရီးကို တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များသာမက တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၊ မှိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ မြန်မာနိုင်ငံသား တရုတ်နယ်ပွားပြည်သူများ၊ ဘာသာပေါင်းစုံအသင်းအဖွဲ့များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ပါ သောင်းသောင်းဖြဖြ လိုက်လှမ်းနွေးထွေးစွာ ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုနေကြသည့် မြင်ကွင်းမှာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် အေးအတူပူအမျှ တစ်သားတည်းဖြစ်သော ခံစားမှုတို့ကို နွေးထွေးစွာ ခံစားရစေပါသည်။ တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး၊ အိမ်နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲအပေါ် ဆုမွန်ကောင်းတောင်း၍ ကောင်းချီး ထောမနာပြုကြသည့် ကျေးဇူးတင်သံများမှာ ကြက်သီးမွှေးညင်းထလောက်ပါပေသည်။

ဤသို့ပမာဏကြားဝင်သောမကွာ တက်နေပမာညီညာဆောင်ထမ်းကြလျှင် ဖြင့် ငွားစွင့်ဝေဆာ ကျက်သဖြောပြည်သာအောင်ပန်းလှတော့မည် ဆိုသည့် အကြောင်း ခိုင်မာသောယုံကြည်ချက်ဖြင့် ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

### ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ရှေ့ခရီး

- ❖ အိမ်နီးနားချင်း၊ ချစ်ကြည်ခြင်းသည် ကောင်းခြင်းဖြာဖြာ မင်္ဂလာတည်း။
- ❖ ရပ်နီးနားချင်း၊ ဖေးကူခြင်းသည် ရင်းနှီးချစ်ခင်၊ သံယောဇဉ်ကို ထင်ရှားပြသ နေသည်တကား။
- ❖ အိမ်ရှေ့ အိမ်နောက် အိမ်အောက် အိမ်ပေါ် တိုင်ပင်ဖော်ဟု၊ ယုံကြည်မှုဖြင့် လူမှုအရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ပြည့်ရေးပြည့်ရာ၊ အဖြာဖြာကို သူ၊ ငါ ကောင်းကျိုး၊ ဆထက် တိုးအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်မြန်း၊ အခန်းခန်းလျှင် ရွှင်လန်းကြည်နူးဖွယ်တကား။
- ❖ ဪ အတိအတေ၊ ရှေးပဝေမှ မသေ့ခုတိုင်၊ မယိမ်းယိုင်ဘဲ ခိုင်မြဲချိတ်ဆက်၊ ပေါင်းစုလက်ဖြင့် နှစ်ဖက်ပြည်ထောင်၊ ပြည်ကျိုးဆောင်မည် အောင်မည်ခံယူ မုချတည်း။

ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ရှေ့ခရီး ။ ။

မျိုးမြတ်မြတ်မြင့်မောင်

### ကြေညာချက်

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ကြေညာချက်

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနရှိ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်၊ အစိုးရ နည်းပညာကောလိပ်များ၏ B.Tech သို့သင်တန်းများအားလုံးကို ၂၁-၁၁-၂၀၂၄ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျောင်းအပ် လက်ခံခြင်းကို ၁၄-၁၁-၂၀၂၄ ရက်မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပါသည်။

နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

### တန့်ယန်းမြို့နယ် နောင်မိုး(ရမ်း) ကျေးရွာ၌ VDP စီမံကိန်းဖြင့် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း

တန့်ယန်း နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း(VDP)ဖြင့် နားကော်ကျေးရွာအုပ်စု နောင်မိုး(ရမ်း) ကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးခိုင်မင်းထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းသည် အရှည် ပေ ၅၀၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ထုခြောက်လက်မရှိပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်း ပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၁၅၀၊ ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၃၅ သိန်း စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၈၅ သိန်းကို အသုံးပြုကာ ယခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ပထမပတ်မှ စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပါသည်။


### သမဝါယမအသင်းများအား ခြောက်လချုပ် နှစ်ချုပ် စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် သိရှိလိုက်နာရန်

ပဲခူး နိုဝင်ဘာ ၁၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သမဝါယမအသင်းများအား ခြောက်လချုပ်၊ နှစ်ချုပ်စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် သိရှိလိုက်နာရန် အချက်များအား ဆွေးနွေးပို့ချခြင်း သင်တန်းပွဲကို တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်၌ ကျင်းပရာ သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်မှူးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်မြင့်ဝင်းကြည်နှင့် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်မူဌေး (သင်တန်းနည်းပြ) တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ခြမ်း)ရှိ မြို့နယ်သမဝါယမ ဦးစီးဌာနများမှ ဦးစီးအရာရှိများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစုဥက္ကဋ္ဌများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက (Imperson)ဖြင့် တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ခြမ်း)ရှိ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနများမှ ဦးစီးအရာရှိများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု ဥက္ကဋ္ဌများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက Online စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

သင်တန်းတွင် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်မြင့်ဝင်းကြည်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ သင်တန်းကို သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၅၆ ဦးဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၈ မှ ၁၀ ရက်ထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်







# နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှုအားကောင်းခြင်းအပေါ်တွင် များစွာမူတည်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှု အထူး  
မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်း  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်း  
တွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာ  
ရေးဝန်ကြီးဌာန ရသုံးမုန်းမြေငွေစာရင်း  
ဦးစီးဌာန ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု  
သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှု အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တက်ရောက်  
သင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်  
နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ ရင်းနှီး  
မြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး  
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဒေါက်တာကင်္ဂေါ၊ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီး  
ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်  
ထောင်စုရေအချုပ် ဒေါက်တာဘဝဦး၊  
ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာ  
ခင်နိုင်ဦး၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်  
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သော်၊ စီမံကိန်းနှင့်  
ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဒေါ်သန်းသန်းလင်း၊ ဒုတိယစာရင်းစစ်ချုပ်

ဒေါ်နိုင်သက်ဦး၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး  
စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကျောင်းစီမံခန့်ခွဲမှု  
အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်  
များ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး  
ဌာနအောက်ရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ  
ဌာနအကြီးအကဲများ၊ သင်တန်းနည်းပြ  
များ၊ သင်တန်းသား/သင်တန်းသူများနှင့်  
တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ မွေးထုတ်ပေးရန်  
အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်  
နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံ  
တစ်နိုင်ငံ၏ လူသားအရင်းအမြစ်၊  
ငွေကြေးအင်အားနှင့် သယံဇာတအရင်း  
အမြစ်များသည် အကန့်အသတ်နှင့်ရှိနေ  
ပြီး ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှု  
ကောင်းမွန်ခြင်းဖြင့် ရှိပြီးအရင်းအမြစ်များ

ပိုမိုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်နှင့် တည်ငြိမ်မှု  
ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအဘက်ဘက်  
မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ  
ရေး စီမံခန့်ခွဲမှုအားကောင်းခြင်းအပေါ်  
တွင် များစွာမူတည်လျက်ရှိကြောင်း၊  
ကောင်းမွန်သော ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး စီမံ  
ခန့်ခွဲမှုစနစ်ရှိရန်နှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်

ရည် ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများကို  
မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။  
ယခုဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းသို့  
တက်ရောက်သည့် သင်တန်းသားများ  
အနေဖြင့်လည်း ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံ  
ခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာတာဝန်ရယူရန် လက်တွေ့  
သင်ခန်းစာများကို သေချာစွာ လေ့လာ  
သင်ကြားပြီး မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်  
ထမ်းဆောင်ရာတွင် စနစ်တကျအသုံးပြု  
သွားကြရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ  
ရေး စီမံခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်ဖြင့် ပိုမိုဆောင်  
ရွက်သွားရန်ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်း  
ပြောကြားသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး  
စီမံခန့်ခွဲမှု အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်  
စဉ် (၈) တွင် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ  
မှ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာတာဝန်ခံ  
ညွှန်ကြားရေးမှူးအဆင့် အရာထမ်း ၃၄  
ဦး တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်း  
ကာလမှာ ရက်သတ္တပေါင်း ပတ် ကြာမြင့်မည်  
ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## အထည်အလိပ်နှင့် အဝတ်အထည်ဆိုင်ရာ ခေတ်မီလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း

### စီမံကိန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် အဝတ်အထည်ချုပ်လုပ်မှုသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁) သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အထည်အလိပ်နှင့် အဝတ်အထည်  
ဆိုင်ရာ ခေတ်မီလက်မှုပညာ  
သင်တန်းကျောင်းစီမံကိန်း ဖွင့်ပွဲ  
အခမ်းအနားနှင့် အဝတ်အထည်  
ချုပ်လုပ်မှု သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁)  
သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို  
ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မန္တလေး  
တိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့ရှိ  
အမှတ် (၂) စက်မှုသင်တန်းကျောင်း  
(မန္တလေး)၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း  
နေပြည်တော် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန  
ရုံးအမှတ်(၃၀) အစည်းအဝေး  
ခန်းမမှ Virtual စနစ်ဖြင့်  
တက်ရောက်ပြီး ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဦးရင်မောင်ညွန့်၊ မန္တလေးတိုင်း  
ဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ Guangxi  
Economic and Trade Vocatio-  
nal Institute (GXETVI)  
Shenzhen Bok Times Techno-  
logy and Development Co.,  
Ltd. နှင့် Nanning Orient

Industry Workers Training  
Center - Luban Workshop  
တို့ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ  
Guangxi Economic and Trade  
Vocational Institute (GXETVI)  
နှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများ  
ရေးထိုးဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်  
ကြောင်း၊ အထည်ချုပ်သင်တန်း  
များကို စနစ်တကျ သင်ရိုး  
ညွှန်းတမ်းများရေးဆွဲ၍ သင်ကြား  
လေ့ကျင့်ခြင်းဖြင့် လူငယ်များ  
အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်

မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး Mr. Luo  
Shengfang ၊ Nanning Orient  
Dayjtonz Imp and Exp Co.,  
Ltd. မှ General Manager Mr.  
Xie Weidong တို့က အမှာစကား  
များပြောကြားကြပြီး အမှတ်(၂)  
စက်မှုသင်တန်းကျောင်း (မန္တလေး)  
တွင် အထည်ချုပ်သင်တန်းများ  
ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် နားလည်မှု  
စာချုပ်လွှာများကို Mr. Xie Wei-  
dong နှင့် အမှတ်(၂) စက်မှုသင်တန်း  
ကျောင်း (မန္တလေး) ကျောင်းအုပ်  
ကြီးတို့ကလဲလှယ်၍ အထည်  
အလိပ်နှင့် အဝတ်အထည်ဆိုင်ရာ  
ခေတ်မီ လက်မှုသင်တန်း  
ကျောင်းစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု  
မှတ်တမ်းဗီဒီယိုပြသသည်။  
ထို့နောက် အမှတ်(၂)စက်မှု  
သင်တန်းကျောင်း (မန္တလေး)  
ကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်း  
ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ Guangxi  
Economic and Trade Vocatio-  
nal Institute မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး  
Mr. Luo Shengfang က သင်တန်း  
ပြီးမြောက်သူများ စာရင်းကို ဖတ်  
ကြား၍ ဆုရရှိသော သင်တန်းသား  
များကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့်  
သင်တန်းဆင်း အောင်လက်မှတ်

## အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ထုပ်ဆီးတိုးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
ဝန်ထမ်းအချင်းချင်း ချစ်ကြည်  
ရင်းနှီးမှုတိုးတက်စေရန်၊ ဝန်ထမ်း  
များ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းမှု ရရှိ  
စေရန်၊ ဝန်ထမ်းအချင်းချင်း  
ရိုင်းဝင်းကူညီစိတ်များနှင့် စုပေါင်း  
လုပ်ဆောင်တတ်သည့် အလေ့  
အထုံးများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍  
အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး  
ရုံးအပါအဝင် ဦးစီးဌာန၊ အဖွဲ့ရုံး၊  
များမှ ဝန်ထမ်းများ၏ ထုပ်ဆီးတိုး  
ပြိုင်ပွဲကို ယနေ့တွင် ယင်းဝန်ကြီး

ဌာန၌ ကျင်းပသည်။  
ပြိုင်ပွဲသို့ အလုပ်သမားဝန်ကြီး  
ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဦးမြင့်နေဇော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်  
တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်  
အားပေးကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ဖွင့်ပွဲ  
ကျင်းပရာတွင် ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးက အားကစားပြုလုပ်ခြင်း  
ကြောင့် ရရှိသည့် ပထမဆုံးအကျိုး  
ကျေးဇူးသည် မိမိတို့၏ တစ်ကိုယ်  
ကျ ကျန်းမာရေးကောင်းကျိုးရရှိ  
ခြင်း ဖြစ်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် အသင်း

အဖွဲ့နှင့် အချင်းချင်း စည်းလုံး  
ညီညွတ်၍ စုပေါင်းလုပ်ဆောင်  
တတ်သည့် စိတ်ဓာတ်ရရှိစေနိုင်  
သည့်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနရှိ  
အားကစားဝါသနာရှင် ဝန်ထမ်း  
များ၏ ကျွမ်းကျင်မှု၊ အတွေ့  
အကြုံ စုပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်  
သည့် စိတ်ဓာတ်များ ဖော်ထုတ်  
ရရှိစေလိုကြောင်း ပြောကြားကာ  
ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြမည့်  
အားကစားဝါသနာရှင် ဝန်ထမ်း  
များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ



နှုတ်ဆက်ကြသည်။  
ယင်းနောက် ဝန်ကြီးရုံး အပါ  
အဝင် ဦးစီးဌာန၊ အဖွဲ့ရုံးများမှ  
ဝန်ထမ်းများ၏ ထုပ်ဆီးတိုးပြိုင်ပွဲ  
ကို စတင်ကျင်းပကြပြီး ဝန်ကြီး  
ဌာနမှ ဝါသနာရှင် ဝန်ထမ်း  
အားကစားသမား ဦးစေ စုစုပေါင်း  
၇၀ ကျော် ပြိုင်ပွဲအသင်း ခုနစ်သင်း  
ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားသွား  
မည်ဖြစ်ကာ ပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ  
၁၄ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်  
ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဦးဆောင်သော ဝန်ကြီးဌာနခြောက်ခုမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြင်ပမီဒီယာများနှင့် အသင်းအဖွဲ့များပါဝင်သော ၄၈ ဦးပါ မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တရုတ်-မြန်မာယဉ်ကျေးမှုပထမလှည့်ကျ အစည်းအဝေးအခမ်းအနားနှင့် (၄)ကြိမ်မြောက် Twin City မီဒီယာဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ရန်ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
၂၀၂၄ ခုနှစ် တရုတ်-အာဆီယံယဉ်ကျေးမှု ဆွေးနွေး ဖလှယ်ရေးနှစ်နှင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် တရုတ်-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးထောင်စုဝန်ကြီး(၇၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အကြီးလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကဏ္ဍစုံ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နက်ရှိုင်းစွာ မြှင့်တင်နိုင်ရန်နှင့် နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တရုတ် နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကွမ်မင်းမြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တရုတ်- မြန်မာယဉ်ကျေးမှုပထမလှည့်ကျ အစည်းအဝေးအခမ်းအနားနှင့် (၄)ကြိမ်မြောက် Twin City မီဒီယာဖိုရမ်တို့ကို ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါအခမ်းအနား နှင့် မီဒီယာဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ရန် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဦးဆောင်သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာ ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလေ့လာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ၄၈ ဦးနှင့် ပြင်ပမီဒီယာနှင့်

အဖွဲ့အစည်းများမှ ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ၄၈ ဦး ပါဝင် သည့် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့မှန်းလွဲ ပိုင်းက လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကွမ်မင်းမြို့သို့ ထွက်ခွာသွားသည်။  
အဆိုပါခရီးစဉ်တွင် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် ယောင်အမ်းခရိုင်ရှိ ကွမ်းလှရွေးမြို့ဟောင်း၊ ချူမြို့ရှိ ရွမ်းပေါ်ခရိုင် မီဒီယာစင်တာ၊ ယီတိုင်းရင်း သားချည်ထိုး အိမ်ကုတ်လုပ်ငန်းဥယျာဉ်များ တွင် ပန်းမန်အခြေခံ ခေတ်သစ်လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး

၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်မှုများ၊ မီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ရိုးရာလက်မှုပညာ ထိန်းသိမ်း ရေးဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေအထား သွားရောက် လေ့လာကြည့်ရှုကြောင်း ထိုသို့ ယဉ်ကျေးမှုပထမလှည့် ကျ အစည်းအဝေးအခမ်းအနားနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ချက်များမှ တစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများ ချစ်ကြည် စေခြင်း၊ နားလည်သဘောပေါက်မှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့် စေပြီး နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ပိုမိုတိုးတက် ရှိစေ ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ တရုတ် နိုင်ငံခရီးစဉ်တွင် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ရေးဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် နောက်ဆက်တွဲဆောင် ရွက်ချက်အဖြစ် အလျင်အမြန်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



## အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇၈) သင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇၈) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့တွင် အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။  
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုစာတမ်းဝန်အဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက် မြန်မာပြည်) ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ် သင်ကြားစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ပညာရေး ဝန်ကြီး ဌာနမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ နှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက် ကြသည်။  
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုစာတမ်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်က နိုင်ငံတော်၏မူဝါဒ၊ လုံခြုံရေး နှင့် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွား ရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ အခြေအနေများကို သိရှိပြီး

စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ ဆရာသိက္ခာနှင့် ကျင့်ဝတ်များကို တစ်ဖိုးထားတတ်စေရန်၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို သိရှိပြီး စိတ်ဓာတ်ခံယူချက်များ ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရန် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားသင်ယူရေးလုပ်ငန်းများတွင် စေတနာ၊ ပါသနာ၊ အနစ်နာဟူသည့် နာသုံးနာကို အရင်းခံပြီး အမျိုးသားပညာရပ်မြင့်မားရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အရည် အသွေးအာမခံနိုင်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွန်းစေရေး သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)  
သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား ၈၁ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၃၀၂ ဦး စုစုပေါင်း ၃၈၃ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တငါးပတ် ကြာမြင့်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### လက်တွေ့ကမ္ဘာထဲ စီးပွားရေးသိအိုရီအယူအဆစာစုများ စာအုပ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အင်ဖလေးရှင်းဝေဒနာ ပြန်ထ စောနိုင် (အသုံးချဘောင်ဗေဒ) ရေးသားသည့်လက်တွေ့ကမ္ဘာထဲ က စီးပွားရေးသိအိုရီအယူအဆ စာစုများ စာအုပ်လွှင့်သစ္စာ စာပေ မှ ပြန်ချိထားသည်။ အဆိုပါ စာအုပ်မှာ ဘောင်ဗေဒဌာန၏ နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အမှတ်တရအဖြစ် ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ကာ ဘောင်ဗေဒ ဆိုင်ရာ သဘောတရားများ၊ သိအိုရီများကို စုစည်းထားသည့် ကို မြင့်စေ့ ရေးသည်။ အခန်းခွဲ ၂၀ ခန့်ပါဝင်ပြီး ငွေတန်ဖိုးကျခြင်းနှင့် ငွေတန်ဖိုးချခြင်း၊ ဂလိုဘယ် အင်ဖလေးရှင်းဝေဒနာ ပြန်ထ လာသလား၊ ဒီဖလေးရှင်း၊ စီးပွား ရေး ကျဆင်းခြင်း၊ ရီဆက်ရှင်းနှင့် ဒီပရက်ရှင်း၊ အရပ်ခပ်ဆိုးဆိုး ဖလေးရှင်း (သို့မဟုတ်) စတက် ဖလေးရှင်း၊ ဂရိဖလေးရှင်းနှင့် လောဘာ၊ ပင့်ကူအိမ်သိအိုရီ၊ စီးပွားရေးရောင်စုံ၊ ပျော်ရွှင်မှု ဘောင်ဗေဒ၊ ပျော်ရွှင်ခြင်းနှင့် လိုငွေနှစ်မြှာ၊ ကုန်သွယ်မှု လိုငွေ ပြဿနာ စသည်ဖြင့် ဘောင်ဗေဒ သဘောတရားများကို ဝေဖန် ပါးပါး လေ့လာလိုသူများအတွင်း ကျကျ နှိုက်နှိုက်ချွတ်ချွတ်



အခြေပြု လိုသူများအတွက် ဖတ်ရှုနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ထုတ်ဝေထားပြီး တန်ဖိုးကျပ် ၈၀၀၀ ဖြင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများကို လေ့လာနိုင် မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့အလင်း

### နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ရွာမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁ - ရုန်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တွင် နေရာအနှံ့အပြား နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရုန်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း နှင့် အရှေ့ပိုင်း)နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ်ရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်းအသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ ဇိုး/လေ

## ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၂ - ၁၁ - ၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	ကော့ကီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀
95 Ron	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀
HSD (500 ppm)	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀
HSD (50 ppm)	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀
HSD (10 ppm)	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုဓနိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်-

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၈၇၅	၂၉၆၆
95 Ron	၃၀၄၉	၃၁၄၄
HSD (500 ppm)	၂၅၄၄	၂၆၂၄
HSD (50 ppm)	၃၁၇၈	၃၂၇၁
HSD (10 ppm)	၃၁၇၈	၃၂၇၁

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၁၀) ဦး တွေ့ရှိ

(၁၁-၁၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၁၀) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံ ကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ [moh.gov.mm](http://moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုဌာန (Myanmar CDC) ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### ပြည်ပဆီများကို တတ်နိုင်သမျှလျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ပါ

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၇၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇  
၀၆၇- ၄၁၁၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၃၆၂၅

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လျှော့ငြိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

### ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ နှံ့စားပြောင်းသီးနှံများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိပြီး အရောင်းအဝယ်ဖြစ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်သည် စပါး၊ ပဲမျိုးစုံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံမျိုးစုံတို့ကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ စီးပွားဖြစ် ဝင်ငွေတိုးသော နှံ့စားပြောင်းသီးနှံကိုလည်း စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း၌ နှံ့စားပြောင်းစိုက်ဧက စုစုပေါင်း ၄၂၀၅ ဧက စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၂၈၄၁ ဧက၊ မြစ်သားမြို့နယ်၌ ၁၃၆၄ ဧကဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကာ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၈၀၁ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးကြောင်း ရသိကြောင်းနှင့် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

နှံ့စားပြောင်းကို ဧပြီလတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် စတင်ထွက်ရှိကြောင်း၊ အများဆုံးစိုက်ပျိုးသော



မျိုးမှာ ထွက်တိုးနိမ့်မြင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရာတွင် ထွန်ကြောင်းဆွဲအစေ့ချစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးပြီး စိုက်ပျိုးမှုအတွက် တစ်ဧကလျှင် မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခအပါအဝင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ တစ်ဧကလျှင် ၃၅-၄၀ တင်းခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် နိုဝင်ဘာလ

ပထမပတ်တွင် တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ပြီး တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၉၅၀၀၀ ခန့် အမြတ်ရရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် မြို့ပေါ်ပွဲရုံများသို့ ရောင်းချပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မန္တလေးနှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့သို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း၊ နှံ့စားပြောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်း

### ကျောက်ဆည်ငှက်ပျောလှိုင်လှိုင်ပေါ် တောင်သူများ စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုင်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်တွင် သီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ငှက်ပျောသီးနှံကိုလည်း စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၁၂၈၂ ဧက၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ ၈၅၀ ဧက ၇၅၀ ၊ မြစ်သားမြို့နယ်၌ ၁၀၈၁ ဧကဖြင့် ငှက်ပျောစိုက်ဧက စုစုပေါင်း ၃၁၁၃ ဧက စိုက်ပျိုးပြီး ရွှေ့လျောင်း၊ ဆူလေးကုန်းနှင့် ကဲဆွယ်ကျေးရွာများ၌ အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြောင်း သိရသည်။

ငှက်ပျောသီးနှံကို ဧပြီလနှင့် ဇူလိုင်လတို့တွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် ခူးဆွတ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ငှက်ပျောစိုက်ပျိုးရာတွင် စိုက်ပျိုးမှုအတွက် မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခအပါအဝင် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ တစ်ဧကလျှင် ငှက်ပျောအခိုင် ၈၀၀ ခန့်အထိ ထွက်ရှိကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလပထမပတ်တွင် လက်ကားဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ငှက်ပျောအခိုင် ၄၀ ပါလှည်းတစ်စီးလျှင် ငွေကျပ် ၂၈၀၀၀၀ ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး လက်လီဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ငှက်ပျောလက်ရင်းတစ်စီးလျှင် ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀ နှင့် လက်ဖျားတစ်စီးလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀-၂၆၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းချကြောင်း၊ တောင်သူအကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် ငွေကျပ် ၄၁၀၀၀၀ ခန့် ရရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ငှက်ပျောအခိုင်များကို သီးနှံပွဲစားများက ဥယျာဉ်ဖြတ်အရောက် လာရောက်ဝယ်ယူကြပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မန္တလေးနှင့် ရန်ကုန်မြို့များသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ငှက်ပျောများ ဖြိုင်ဖြိုင်ထွက်ပေါ်လျက်ရှိသောကြောင့် ဈေးနှုန်းအနည်းငယ် ကျဆင်းသော်လည်း အကျိုးအမြတ်ရလျက်ရှိကြောင်း ငှက်ပျောစိုက်တောင်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

DOCA(မန္တလေး)

DOCA(မန္တလေး)

### ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ မိုးကန်စွန်းဥ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများဝင်ငွေတိုး

ရန်ပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မိုင်းလပ်အုပ်စု၊ မိုင်းစင်းအုပ်စုများတွင် ရာသီအလိုက် သီးနှံများကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ မိုးကန်စွန်းဥကိုလည်း တစ်နိုင်

တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မိုးကန်စွန်းဥကို မေလနှင့် ဇွန်လတို့တွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး အောက်တိုဘာလတွင် ထွက်ရှိ

ကြောင်း၊ မျိုးအနေဖြင့် ဒေသမျိုးများဖြစ်သော ရွှေဝါမျိုးနှင့် ငချပ်မျိုးဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိပြီး ငချပ်မျိုးကို သာ အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ကန်စွန်းဥပျိုးပင်များကို မိမိခြံ၌ထွက်ရှိသော ကန်စွန်းပင်၏ အညွန့်များကို နှစ်ပေ-သုံးပေခန့်ဖြတ်တောက်၍ ပျိုးထောင်ကာ စိုက်ပျိုးရကြောင်း၊ တစ်ဧကလျှင် ကန်စွန်းဥပျိုးပင်ပေါင်း ၈ သောင်းခန့် စိုက်ပျိုးရပြီး မြေကိုထွန်ယက်၍ ပေါင်းစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရကြောင်း၊ တစ်ဧကလျှင် ကန်စွန်းဥပင်သာ ချိန် ၈၀၀ ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊



DOCA(ရမ်း)

၁၁-၁၁-၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါးဈေးနှုန်းများ

ရေတွက်ပုံ(ကျပ်)

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)			ဆီ(တစ်ပိဿာ)		စားနပ်ရိက္ခာသုံး (တစ်ပိဿာ)										အသား ငါး(တစ်ပိဿာ)						
		ညှော်မထ	ငစိန်	ပေါဆန်း	ပဲဆီ	စားအုန်းဆီ	ငရုတ်ခြောက်	ကြက်သွန်နီ	ကြက်သွန်ဖြူ (ရမ်းစေ)	ကြက်သွန်ဖြူ (ကြက်ကုတ်)	နုနုင်းတက်	ချင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလားပဲဝါ	မန်ကျည်းသီး	အာလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ်ချင်း
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀	၂၁	၂၂	၂၃	၂၄
၁	မြစ်ကြီးနား	၃၆၀၀		၉၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၂၅၀၀	၂၂၀၀၀	၈၀၀၀	၂၃၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၁၀၀၀	၁၂၀၀၀	၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	၄၀၀၀၀	၄၀၀၀၀	၂၈၀၀၀	၃၅၀၀၀	၃၀၀၀၀	၃၀၀၀၀
၂	ကျိုင်းတုံ	၅၃၀၀		၇၇၀၀	၂၂၀၀၀	-	၁၇၀၀၀	၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၃၅၀၀	၁၃၀၀၀	၉၀၀၀	၂၁၀၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၅၅၀၀	၅၅၀၀	၃၅၀၀၀	၃၀၀၀၀	၂၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၆၀၀၀
၃	တောင်ကြီး	၃၆၀၀	၃၄၀၀	၇၂၀၀	၂၅၀၀၀	၇၅၇၀	၁၇၅၀၀	၄၅၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀၀	၁၀၀၀	၁၁၀၀၀	၈၅၀၀	၅၅၀၀	၇၅၀၀	၅၅၀၀	၂၃၅၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၅၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀
၄	လှိုင်ကော်	၅၀၀၀		၈၃၀၀	၂၀၀၀၀	၈၂၅၀	၁၅၀၀၀	၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၈၀၀၀		၄၅၀၀	၁၀၀၀	၁၁၀၀၀	၇၅၀၀	၃၃၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၂၄၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၄၀၀၀	၃၀၀၀၀	၂၀၀၀၀
၅	ဘားအံ	၃၆၀၀		၆၅၀၀	၂၀၀၀၀	၇၄၀၀	၁၅၀၀၀	၅၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၁၅၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၇၅၀၀	၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၄၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၂၀၀၀
၆	မော်လမြိုင်	၃၄၀၀		၅၃၀၀	၁၉၀၀၀	၇၃၃၀	၁၂၀၀၀	၅၅၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀၀	၈၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၈၀၀၀	၃၃၀၀၀	၁၂၀၀၀
၇	ထားဝယ်	၃၇၀၀		၆၆၀၀	၂၀၀၀၀	၇၄၀၀	၁၅၀၀၀	၅၂၀၀	၁၉၀၀၀	၂၀၀၀၀		၁၂၀၀၀	၆၀၀	၁၁၀၀၀	၈၅၀၀	၈၅၀၀	၈၅၀၀	၅၅၀၀	၂၅၀၀၀	၂၈၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	
၈	မြိတ်	၃၇၅၀		၆၂၅၀	၁၇၀၀၀	၇၅၅၀	၁၅၀၀၀	၅၂၀၀	၁၈၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၁၀၀၀	၈၅၀၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀၀	၉၀၀၀	၉၅၀၀	၈၅၀၀	၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၃၂၀၀၀	၂၈၀၀၀	၃၂၀၀၀	
၉	ရန်ကုန်	၃၄၀၀		၅၅၀၀	၂၀၀၀၀	၇၀၀၀	၁၄၀၀၀	၅၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၄၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၁၁၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၅၂၀၀	၂၀၀၀၀	၂၈၀၀၀	၂၃၀၀၀	၃၀၀၀၀	၈၀၀၀
၁၀	ပုသိမ်	၃၅၅၀		၅၂၀၀	၂၁၀၀၀	၇၄၀၀	၈၅၀၀	၄၈၀၀	၂၂၀၀၀	၇၀၀၀	၈၀၀၀	၄၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၉၀၀၀	၇၈၀၀	၅၂၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၇၀၀၀	၁၀၀၀၀	
၁၁	ဟားခါး			၁၁၀၀၀	၂၆၀၀၀	-	၅၈၀၀၀	၆၅၀၀	၃၅၀၀၀				၅၀၀၀	၁၄၀၀	၁၅၅၀၀		၇၀၀၀	၉၀၀၀	၃၃၀၀၀	၃၀၀၀၀	၃၀၀၀၀		၃၀၀၀၀
၁၂	မုံရွာ	၃၇၀၀		၆၅၀၀	၁၄၅၀၀	၇၇၀၀	၁၅၀၀၀	၃၅၀၀	၁၃၅၀၀	၂၀၀၀၀	၁၃၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀	၁၀၀၀၀	၆၀၀၀	၅၅၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၂၁၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၂၀၀၀
၁၃	မန္တလေး	၄၀၀၀		၆၅၀၀	၁၆၀၀၀	၇၆၅၀	၁၄၀၀၀	၅၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၀၀၀၀	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၁၀၀၀	၇၅၀၀	၈၀၀၀	၆၀၀၀	၅၆၀၀	၅၅၀၀	၂၄၀၀၀	၂၈၀၀၀	၂၆၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၅၀၀၀
၁၄	ပခုက္ကူ	၄၀၀၀		၆၅၀၀	၁၄၀၀၀	၇၅၀၀	၁၀၀၀၀	၃၈၀၀	၁၃၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၂၀၀၀	၅၅၀၀	၇၀၀	၈၅၀၀	၈၅၀၀	၈၀၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀၀	၂၄၀၀၀	၂၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၁၀၀၀
၁၅	မကွေး	၄၃၀၀		၆၆၅၀	၁၅၀၀၀	၇၄၅၀	၁၄၀၀၀	၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၅၀၀	၁၂၀၀	၇၀၀၀	၈၅၀၀	၄၅၀၀	၇၀၀၀	၅၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၃၅၀၀
၁၆	ပြည်	၃၀၀၀		၅၀၀၀	၁၆၀၀၀	၇၄၀၀	၁၀၅၀၀	၄၆၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀		၅၀၀၀	၄၅၀	၁၂၀၀၀	၇၅၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀၀	၅၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၂၀၀၀
၁၇	ပဲခူး	၃၀၀၀		၅၀၀၀	၁၇၅၀၀	၇၄၀၀	၁၁၀၀၀	၄၆၀၀	၁၄၀၀၀	၁၈၀၀၀	၆၀၀၀	၅၅၀၀	၄၅၀	၉၀၀၀	၇၅၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၅၃၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀	၇၀၀၀
၁၈	ပျဉ်းမနား	၃၅၀၀		၆၅၀၀	၁၅၅၀၀	၇၅၅၀	၁၂၅၀၀	၄၅၀၀	၁၅၅၀၀	၁၉၀၀၀	၉၂၀၀	၃၃၀၀	၇၀၀	၈၅၀၀	၇၄၀၀	၆၂၀၀	၇၀၀၀	၅၁၅၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀
၁၉	နေပြည်တော်	၃၅၀၀		၆၅၀၀	၁၅၅၀၀	၇၅၅၀	၁၃၀၀၀	၅၀၀၀	၁၆၅၀၀	၁၉၅၀၀	၁၀၀၀၀	၃၅၀၀	၇၀၀	၉၀၀၀	၇၆၀၀	၆၅၀၀	၇၅၀၀	၅၁၅၀	၂၆၀၀၀	၂၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၄၀၀
၂၀	ကလေး	၃၈၀၀	၃၃၀၀		၁၈၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၈၀၀၀	၄၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၀၀၀၀	၅၅၀၀	၈၀၀၀	၇၅၀၀	၂၈၀၀၀	၃၂၀၀၀	၂၉၀၀၀		၁၇၀၀၀



# မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာမည့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်

### မောင်သောင်းဝင်း(တမန်ဟောင်း)

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့မှ ၂၀ ရက်နေ့အထိ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပဉ္စမ အကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ဝန်ကြီး ဌာနအလိုက် ပြိုင်ပွဲများတွင် အားကစားနည်း ခြောက်မျိုး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ပြိုင်ပွဲများတွင် အားကစားနည်း ၂၃ မျိုး ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ပြီး အားကစားသမား စုစုပေါင်း ၆၅၀၀ ခန့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဟု ခန့်မှန်းထား ကာ ဆုတံဆိပ် ၂၀၀ ကျော် ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

#### စတုတ္ထအကြိမ်အထိကျင်းပခဲ့

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်များကို (၄) ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ပထမအကြိမ်ကို ၁၉၉၂ ခုနှစ် မေလ ၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့တွင် အားကစားနည်း ၂၂ မျိုး၊ ဒုတိယအကြိမ်ကို ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့မှ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့တွင် အားကစားနည်း ၂၄ မျိုး၊ တတိယအကြိမ်ကို ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့မှ ၂၄ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့တွင် အားကစားနည်း ၂၉ မျိုး၊ စတုတ္ထအကြိမ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၂၈ ရက်နေ့အထိ နေပြည်တော်တွင် အားကစားနည်း ၂၇ မျိုးတို့ဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည်။

#### ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကို ကျင်းပရန် အချိန်ကာလနီးကပ်လာပြီ ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်သည် နိုင်ငံတော်အဆင့်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ခမ်းခမ်းနားနား ထည့်ထည့်ပါဝါ ကျင်းပ နိုင်ရန်နှင့် ပြိုင်ပွဲများကျင်းပခြင်း၊ ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းတို့ တွင်လည်း အဆင့်အတန်းမီမီ အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက် ရှိသည်။

အထူးသဖြင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့များ၊ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အားကစားသမား ဟောင်းကြီးများ၊ NGO အဖွဲ့အစည်းများ၊ မီဒီယာ လောကသားများအပါအဝင် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ် လုံးသည် ကျရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် အမျိုးသားရေး အသိစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

#### ကောင်းမွန်သောရည်ရွယ်ချက်များ

ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကြီးကို လာမည့်ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ခမ်းခမ်း နားနား၊ စည်စည်ကားကားနှင့် အနှစ်သာရပြည့်ဝစွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်



လျက်ရှိသည်။ အားကစားပွဲတော်၏ ရည်ရွယ်ချက် များမှာ နိုင်ငံတော်၏ အားကစားအဆင့်အတန်း ပိုမိုတိုးတက်မြှင့်တင်ပေးလာစေရန်၊ (၃၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် အခြား နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရန်၊ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်မည့် အဆင့်မီအားကစားသမားများနှင့် အလားအလာ ရှိသော လူငယ်မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများအကြား အချင်းချင်းချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုရရှိပြီး အားကစားလှုပ်ရှားမှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လာနိုင်စေရန်၊ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အားကစားကို ပိုမိုစိတ်ပါဝင်စားလာပြီး အားကစား လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်လာစေရန်ဖြစ်သည်။

#### ရွေးချယ်သွားမည့်

ယခုကျင်းပမည့် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်မှ ထွက်ပေါ်လာမည့် အလား အလာရှိသည့် လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများ၊ မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများကို လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကျင်းပမည့် (၃၃) ကြိမ် မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် အခြားနိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများအတွက် အလားအလာရှိသည့် လက်ရွေးစင်အားကစားသမား များ ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ရွေးချယ် ရာတွင် အမှန်တကယ် အရည်အချင်းရှိသူများ၊ အားကစားနည်းအလိုက် စံနှုန်းကောင်းမွန်သူများ ကို ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာလျှင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ၌ ယှဉ်ပြိုင်သည့်အခါ

အဆင့်မီမီ၊ သူတင်ကိုယ်တင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြမည် ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် စွမ်းစွမ်းတစ် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ဆုတံဆိပ်ဆွတ်ခူးရရှိ သည့် အားကစားသမားများကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆုချီးမြှင့်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးမြှင့် ပေးအပ်ခြင်းကဲ့သို့သော အားပေးချီးမြှင့်ခြင်းများ လည်း လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အားကစားသမားတိုင်းက မိမိတို့အားကစားနည်း အလိုက်ထူးချွန်အောင်၊ စံချိန်ကောင်းများရရှိအောင်၊ နိုင်ငံတကာအဆင့်ပြိုင်ပွဲများအထိ ယှဉ်ပြိုင်နိုင် အောင် အစွမ်းကုန် ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်သွားရန် လိုအပ်မည်။

#### လက်နက်မပါသောတိုက်ပွဲများ

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အားကစားအောင်မြင်မှုက ထိုနိုင်ငံ၏ လူမှုအဆင့်အတန်းမြင့်မားမှုကို ပြသ လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာနိုင်ငံတိုင်းသည် နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှု မြင့်မြင့်မားမားရရှိနိုင်ရေးအတွက် အပြိုင်အဆိုင် ကြိုးပမ်းကြရသည်။ အမှန်တော့ မြန်မာနိုင်ငံသည် တစ်ခေတ်တစ်ခါက ဘေးလုံးအပါအဝင် အားကစား နည်း အများအပြားတို့တွင် အောင်မြင်မှုများစွာ ရရှိခဲ့ဖူးသည့် မှတ်တမ်းများရှိခဲ့သည်။

စင်စစ်အားဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉)ရပ်တွင် “တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး” ဆိုသည့် ဦးတည်ချက်တစ်ရပ်ကို ထည့်သွင်းချမှတ်ထား သည်။ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်နိုင်ရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်ချက်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာရေးမှသာလျှင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အားကစား၏ရည်မှန်းချက်သည် တစ်မျိုး သားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုကို ရှေးရှုသည်ဆိုသော် လည်း ယခုအခါ အားကစားသည် တစ်ဦးချင်း ယှဉ်ပြိုင်ရသည့် ပြိုင်ပွဲမဟုတ် လှပေါင်းရာထောင်ချီ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ပွဲများ၊ ကျေးလက်အဆင့် အားကစား ပြိုင်ပွဲများမှသည် ကမ္ဘာနှင့်ချီသည့် အိုလံပစ် ပြိုင်ပွဲများအထိ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ အားကစား အောင်မြင်မှုသည် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး၏ ဂုဏ်သိက္ခာ ကို နိုင်ငံတကာအလယ်တွင် ထည့်ဝါခံညားစေ

ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် “အားကစားပြိုင်ပွဲများကို လက်နက်မပါသော တိုက်ပွဲများ”ဟု တင်စား ပြောဆိုရေးသားလာကြပြီဖြစ်သည်။

အမှန်တော့ အစိုးရအဆက်ဆက်သည် မြန်မာ့ အားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး အတွက် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်များကို ကျင်းပခဲ့ကြသည်။ အားကစားလှုပ်ရှားဆောင်ရွက် မှုများသည် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးကို များစွာအထောက်အကူပြု နေသည့်အပြင် အားကစားနည်းအလိုက် မျိုးဆက် သစ်များ ပေါ်ထွက်ရေးအတွက်လည်း တိုက်ရိုက် အထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် အလား အလာရှိသော မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ စဉ်ဆက်မပြတ် ပေါ်ထွက်ရေးအတွက် နယ်ပယ် ဒေသကဏ္ဍအစုံတွင် အားကစား စုပေါင်းလှုပ်ရှား မှုများနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကျင်းပပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများသို့လည်း စဉ်ဆက်မပြတ် စေလွှတ်ယှဉ်ပြိုင်စေလျက်ရှိသည်။

#### မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာမည်

ယခုကျင်းပမည့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ကြီးသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ မျိုးချစ် စိတ် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ရှိမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုများကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်မည့် အခွင့် အလမ်းတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ပဉ္စမ အကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးကို ခမ်းခမ်းနားနား၊ ထည့်ထည့်ပါဝါ စည်စည်ကားကား၊ စံချိန်စံညွှန်းကောင်းကောင်း ကျင်းပနိုင်ရန် ဘက်စုံ ထောင့်စုံ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် မြန်မာ့အားကစား အဆင့်အတန်း တိုးတက်လာစေရေးရည်ရွယ်ကာ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး ကျင်းပပေး ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲတွင် အဆင့်မီမီ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင် ရေး အဆင့်ဆင့်သောပြိုင်ပွဲများပြုလုပ်ပြီး စနစ် တကျလူရွေးချယ်ခြင်း၊ စနစ်တကျ ကြိုတင်ပြင်ဆင် စုစုလေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ထားသင့်ပါသည်။ ထို့ပြင် ပြိုင်ပွဲဝင်ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အသင်းများအနေဖြင့် မျိုးဆက်သစ်များအား အခြေခံကျကျရွေးချယ်မှုသာ အားကစားနည်း အလိုက် မျိုးဆက်သစ် အမြောက်အမြား ပေါ်ထွက် လာမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆိုရလျှင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သည် ယခုကျင်းပမည့် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကြီးကို နိုင်ငံတော်အဆင့် အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ၊ အရည်အသွေးမြင့်မြင့်နှင့် စနစ်တကျ အောင်မြင် အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်နှင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် “စည်းလုံးညီညာ အောင်ကြောင်းဖြင့်” ဆိုသူကဲ့သို့အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကြီးကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်မည်ဟု ခိုင်မာစွာ ယုံကြည်မိပါတော့သည်။

ကိုးကား။

နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ။

“ယခုကျင်းပမည့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အားလုံး၏ မျိုးချစ်စိတ် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ရှိမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုများကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကြီးကို ခမ်းခမ်းနားနား၊ ထည့်ထည့်ပါဝါ၊ စည်စည်ကားကား၊ စံချိန်စံညွှန်းကောင်းကောင်း ကျင်းပနိုင်ရန် ဘက်စုံထောင့်စုံ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိ”

### လက်ဘနွန်နိုင်ငံ၌ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပေဂျာစစ်ဆင်ရေးတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း နေတန်ယာဟု ဝန်ခံခဲ့သည်ဟု အစ္စရေး မီဒီယာဖော်ပြ

ဂျေရုဆလင် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
စက်တင်ဘာလတွင် လက်ဘနွန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်ကိုင်ဆက်သွယ်ရေးစက်ကိရိယာများ ဆက်တိုက်ပေါက်ကွဲမှု၏ နောက်ကွယ်တွင် အစ္စရေးအစိုးရ ရှိခဲ့သည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟု ဝန်ခံခဲ့ကြောင်း အစ္စရေးမီဒီယာများက ဖော်ပြလိုက်သည်။

နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်ကပြုလုပ်ခဲ့သော ဝန်ကြီးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးတစ်ခုတွင် ဝန်ကြီးချုပ်က ထိုသို့ ဝန်ခံ ပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ဘနွန်နိုင်ငံရှိ ရိုးယိုက်မွတ်စလင်အုပ်စုဖြစ်သည့် ဟစ်ဇ်ဘိုလာ အဖွဲ့များကို ပစ်မှတ်ထားသည့် ယင်းစစ်ဆင်ရေး တွင် အစ္စရေးအစိုးရပါဝင်ခဲ့ခြင်းကို ပထမဆုံးအကြိမ် ဝန်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စက်တင်ဘာလတွင် လက်ဘနွန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း ၌ လက်ကိုင်ဆက်သွယ်ရေး စက်ကိရိယာများ

ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သောကြောင့် လူ ၄၀ ခန့်သေဆုံး ခဲ့ပြီး ၃၄၀၀ ကျော်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ယင်းဖြစ်စဉ် တွင် ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့ဝင်အချို့ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဟစ်ဇ်ဘိုလာတို့က ပြောသည်။

အကြီးတန်းလုံခြုံရေးအရာရှိများနှင့် နိုင်ငံရေး သမားများဆန့်ကျင်နေသည့်တိုင် ပေဂျာစစ်ဆင်ရေး နှင့် ဟစ်ဇ်ဘိုလာခေါင်းဆောင် ဟက်ဆန်နာစရယ် လက်ကိုင်သတ်ဖြတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း နေတန်ယာဟု က ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာ နေတန်ယာဟုသည် ပေဂျာစစ်ဆင်ရေး ကို ခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း ပြင်သစ်သတင်းမီဒီယာတစ်ခု နှင့် အခြားမီဒီယာများက ဖော်ပြခဲ့သည်။

အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့များသည် လက်ဘနွန်၌ ဟစ်ဇ်ဘိုလာတို့ကို လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် လက်ဘနွန်တောင်ပိုင်း တွင်လည်း မြေပြင်ထိုးစစ်များကို ဆက်လက်



လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်က လက်ဘနွန်နိုင်ငံအလယ် ပိုင်း၌ အစ္စရေးလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုတစ်ခု ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ကလေး ခုနစ်ဦး အပါအဝင် လူ ၂၃ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အောက်တိုဘာနှောင်း ပိုင်းမှစကာ လက်ဘနွန်နိုင်ငံအတွင်း အစ္စရေးတို့၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော် သေဆုံး ခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ လီပိုထိုဘီ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၂၀၀၀ ကျော် ဘေးလွတ်ရာရွှေ့ပြောင်း

ဂျကာတာ နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အရှေ့နုဆာထန်ဂါရာ ပြည်နယ်တွင်တည်ရှိသော လီပိုထိုဘီ မီးတောင်သည် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်က ထပ်မံ ပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် လူပေါင်း ၁၂၀၀၀ ကျော်ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရကြောင်း မီးတောင်နှင့် ဘူမိဗေဒအဖွဲ့အစည်းများ လေ့လာရေးဌာနနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

အရှေ့ဖလောရက်စ်ခရိုင်တွင် တည်ရှိ သောမီးတောင်သည် ပေါက်ကွဲမှုကြောင့်

ကောင်းကင်ယံသို့ မီတာ ၂၅၀၀ အထိပြာများ လွင့်ထွက်နေသည့်အပြင် အနောက်နှင့် အနောက်မြောက်ဘက်သို့လည်း ပြာများ လွင့်စဉ်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သဘာဝဘေး အန္တရာယ် လျော့ပါးရေးဌာနက ပြောကြား သည်။ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု အရှိန်မြင့်လာမှု ကြောင့် မီးတောင်ဝတံစိမ့်ကို အန္တရာယ်စွန့် ကို ၇ ကီလိုမီတာမှ ၉ ကီလိုမီတာအထိ တိုးချဲ့သတ်မှတ်ထားသည်။

အန္တရာယ်စွန့်ကို တိုးချဲ့လိုက်ခြင်းကြောင့် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်အထိ လူပေါင်း ၁၂၀၀၀

ကျော် ဘေးလွတ်ရာ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရပြီး နေကြ ရကြောင်းနှင့် မီးတောင်ဝမှ ၁၂ ကီလိုမီတာ အကွာအဝေးရှိ ရုပ်ရွာအားလုံးကို ဘေးလွတ် ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် အကြံပြုထားကြောင်း ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲ ရေးနှင့် လျော့ပါးရေးအေဂျင်စီမှ အကြီးတန်း အရာရှိ ရစ်ချက်ဖိုက်က ဆိုသည်။

အေဂျင်စီနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင် များသည် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကို မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း များပေးဆောင်နိုင်ရန် အနည်းဆုံးကယ်ဆယ် ရေးစခန်းသုံးခု ထူထောင်ထားသည်။

ထိုမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုသည် လေကြောင်း ပျံသန်းမှုကိုလည်း ထိခိုက်စေခဲ့သဖြင့် ပြည်နယ် လေဆိပ်သုံးခုကို ယာယီပိတ်ထား ခဲ့ရသည်။

ယခုမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုသည် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်ကလည်း ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၁၀ ဦးသေပြီး ၆၃ ဦး ဒဏ်ရာရရှိမှုနှင့်အတူ လူပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ၁၅၈၄ မီတာအမြင့်ရှိ လီပိုထိုဘီ မီးတောင်သည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရှိ မီးတောင် ၁၂၇ လုံးအနက် မှ တစ်လုံးဖြစ်သည်။



မီးတောင်ပေါက်ကွဲသဖြင့် ပြာများ လွင့်စဉ်နေသည့်ကို တွေ့ရစဉ်။ ဆင်ဟွာ

### တာလီဘန်တို့က ထရမ်လက်ထက်တွင် အမေရိကန်နှင့် ပိုမိုနီးကပ်သော ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မည်ဟုဆို

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အမေရိကန်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဒေါ်နယ်ထရမ် အနိုင်ရပြီးနောက် တာလီဘန်အဖွဲ့က အမေရိကန်နှင့် နှေးထွေးသော ဆက်ဆံရေးကို ထူထောင်နိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း တာလီဘန် အကြီးတန်းအရာရှိ တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

တာလီဘန်ကြားဖြတ်အစိုးရ၏ သံတမန်ရေးရာများကို ကိုင်တွယ် လျက်ရှိသည့် ဒီဟာအခြေစိုက် တာလီဘန်နိုင်ငံရေးဌာန၏ အကြီးအကဲ ဆူဟေးလ်ဂျာဟင်းက ၎င်းတို့အနေဖြင့် အမေရိကန်တို့နှင့် အပြုသဘော ဆောင်သော ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများ လုပ်ဆောင်မည်ဟု ထုတ်ဖော် ပြောဆိုသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တာလီဘန်တို့နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့သော အမေရိကန်တပ်များ အာဖဂန်နစ္စတန်မှ ဆုတ်ခွာခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူညီချက်ကိုရည်ညွှန်းရှု ရှာလျက် က သမ္မတ ထရမ်အနေဖြင့် ပဋိပက္ခများကို အဖြေရှာနိုင်ရန်အတွက် လက်တွေ့ ကျကျ လုပ်ဆောင် နိုင်သည့်ဖြစ်ပွားမှုများ ယူဆကြောင်းနှင့် သဘာဝ အရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဲ့သို့သော နယ်ပယ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ရှာဟင်းက ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်အပါအဝင် အခြားသောနိုင်ငံများက တာလီဘန်တို့၏ အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ချိုးဖောက်မှုများကြောင့် တင်းကျပ်သော ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများကို ဆက်လက် ချမှတ်ထားသည်။ အိမ်ဖြူတော်သို့ ထရမ်ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပါက အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန်တို့အကြား ပိုမိုခိုင်မာသော ထိတွေ့ဆက်ဆံရေးကို တည်ဆောက်ရန် ကြိုးစားနိုင် ဖွယ်ရှိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူအချို့က သုံးသပ်ထားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

### အမေရိကန်ရပ်တည်ချက်မသေချာသော်လည်း ကုလသမဂ္ဂ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုညီလာခံကို အစာအိတ်ဂျန်၌ ကျင်းပ

ဘာကူ နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အမေရိကန်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲပြိုင်ပွဲတွင် ဒေါ်နယ်ထရမ် အနိုင်ရပြီး နောက် အမေရိကန်၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး မသေချာမှု များနှင့် ကြုံတွေ့နေရချိန်တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပနေကြသည့် ကုလသမဂ္ဂ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုညီလာခံကို အစာအိတ်ဂျန်၌ ကျင်းပသည်။

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုညီလာခံကို နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် အစာအိတ်ဂျန် ဘာကူမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ကြီးမားသည့်ရည်မှန်းချက် များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်သင့်ကြောင်း ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုညီလာခံဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အစာအိတ်ဂျန်၏ ဂေဟစနစ်နှင့် သယံဇာတဝန်ကြီး မူဝါဒဘာ ဘာဘာယာဗ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသာမပါပါက အခြေအနေမှာ အခက်တွေ့ သွားနိုင်ကြောင်း အာဖရိကကမ်းရိုးတန်းနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ကိုမိုရိုစီမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဒေါ်နယ်ထရမ်၏ ရပ်တည်ချက်သဘောထားနှင့်ပတ်သက်ပြီး အနည်းငယ်စိတ်ပိုမိကြောင်း ဖင်လန်နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ပြောကြားလိုက်သည်။

### လက်ဘနွန်မှ အစ္စရေးနိုင်ငံသို့ ဒုံးကျည်အစင်း ၅၀ ပစ်လွှတ်သဖြင့် သုံးဦး ဒဏ်ရာရ

ဂျေရုဆလင် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့များက လက်ဘနွန် တောင်ပိုင်းရှိ ကျေးရွာများကို တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်နေချိန် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက် မွန်းတည့်ချိန်က လက်ဘနွန်မှ အစ္စရေးမြောက်ပိုင်းသို့ ဒုံးကျည် အစင်း ၅၀ ခန့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ လူသုံးဦး ဒဏ်ရာရရှိသည်။

ဒုံးကျည်များ ပစ်လွှတ်သည့် မိနစ် ၃၀ ခန့်အတွင်း ဂါလီလီ အထက်ပိုင်းနှင့် အနောက်ဂါလီလီ တစ်လျှောက် လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုသတ်ပေးသည့် ဥဩ သံများ ထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်။

ဒုံးကျည်အချို့ကို ကြားဖြတ် ဟန့်တားနိုင်ခဲ့သော်လည်း အချို့ မှာ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ကြောင်း တစ်လျှောက် လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်မည် ဖြစ်၍ နေထိုင်သူများကို နေအိမ် များမှ ချက်ချင်းထွက်ခွာရန် လူမှု ကွန်ရက် မီဒီယာမှတစ်ဆင့် အသိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။



ဆင်ဟွာ

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြိုးစော်စိုး ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်မည့်

အားကစားသမားများ အုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြများကို ညှဉ်းနှောင်းမွေးနေမှုအခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တည်းခိုနေထိုင်ရေးနှင့် ညှဉ်းနှောင်းမွေးနေမှုအခြေအနေများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာဝုံ) ဦးမြိုးစော်စိုးသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် အားကစားလေ့ကျင့်ရေး စခန်း Cluster-9 တွင် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်၌ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် မည့် အားကစားသမားများ နှင့် အုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြများကို တည်ခင်းဧည့်ခံ ကျွေးမွေးနိုင်ရန် ချက်ပြုတ်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက် ထားရှိပြီး တည်ခင်းကျွေးမွေးနေမှု အခြေအနေများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာဝုံ) ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် ဒုတိယ ဝန်ကြီးက တည်းခိုနေထိုင်ရေးနှင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးဆောင်ကော်မတီ အနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင်ကြမည့်

အားကစားသမားများ၏ တည်းခို နေထိုင်ရေးသမားက အားကစား သမားများ စားသုံးမည့် အစား အစာများကို ဧည့်ခံကျွေးမွေး ရာတွင် အာဟာရပြည့်ဝပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မှုရှိသော အစားအစာများဖြစ်စေရန် စနစ် တကျ ချက်ပြုတ်ကျွေးမွေးနိုင်ရေး အတွက် ဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စားရိတ်သာ များတွင် ချက်ပြုတ်ဧည့်ခံကျွေးမွေး ရန် လိုအပ်သော အသုံးအဆောင်



ရေသန့်ရှင်းမှု သပ်ရပ်မှုရှိအောင် ကြောင်း မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် သည်။ သတင်းစဉ်

ကျိုင်းတုံမြို့၌ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုလျော့ချရေးနှင့် မီးခိုးမြှူငွေ့လျော့ချရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

ကျိုင်းတုံ နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ကျိုင်းတုံ- မိုင်းဆတ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုလျော့ချရေးနှင့် မီးခိုး မြှူငွေ့လျော့ချရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက် က ကျိုင်းတုံမြို့ အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ၌ ကျင်းပသည်။



ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကြောင့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းအကြောင်း၊ ရာသီ ဥတုပြောင်းလဲခြင်းအား လျော့ချရ မည့် နည်းလမ်းများနှင့် သစ်ပင် စိုက်ပျိုး ပြုစု ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့်

ရာသီဥတု ကောင်းမွန်လာစေခြင်း စသည့် အကြောင်းအရာများကို လည်းကောင်း၊ တာချီလိတ်ခရိုင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီး ဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးစိုးဦး တာဝန်ထမ်းက တောင်းပေးလေ့လာမှု မှန်နှင့် မီးခိုးမြှူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု လျော့ချရေးအကြောင်းနှင့် ရေချို များ ရှားပါးလာမှုအကြောင်း အရာများကို လည်းကောင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အောင်စင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)

ဘုတလင်မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံပြည်သူ ၂၆ ဦးကို သတ်ဖြတ်ပြီး နေအိမ် ၅၀၀ ခန့်အား မီးရှို့၍ ဒေသခံပြည်သူများအား စားစာခံအဖြစ်

ဖမ်းဆီးထားကြောင်း မဟုတ်မမှန်သတင်းများ ဖြန့်ဝေလျက်ရှိ နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘုတလင် မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များက ဒေသခံပြည်သူ ၂၆ ဦးကို သတ်ဖြတ်ပြီး နေအိမ် ၅၀၀ ခန့် အားမီးရှို့၍ ဒေသခံပြည်သူများ အား စားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးထား ကြောင်း တရားမဝင်ပြည်ဖျက် မီဒီယာများက မဟုတ်မမှန် သတင်းများ လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ နယ်မြေခံလုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ ၏ ပြောကြားချက်အရ အကြမ်း ဖက် သောင်းကျန်းမှုများသည် ဘုတလင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် ၎င်းတို့အား ထောက်ခံအားပေးခြင်း မရှိသည့် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများကို မီးရှို့ ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ ကို စားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြည်သူ များ အေးချမ်းစွာ လုပ်ကိုင်နေထိုင် နိုင်ရေးအတွက် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ထုတ်ပြန် ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

လွိုင်လင်မြို့၌ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအသိပညာပေး

လွိုင်လင် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်မြို့ အထက(၁) ကျောင်း၌ သစ်တောဦးစီးဌာနကကြီးမှူး၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်နန်းရွှေလွင်က အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီး မှူး ဦးတင်မျိုးအောင် က မီးခိုးမြှူငွေ့ လျော့ချရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ နှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီး ဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးစည်သူနိုင်က ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုလျော့ချရေး နှင့် လိုက်လျောညီထွေစွာနေထိုင်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်စာလင်းက ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုလျော့ချရေးအစီအစဉ်ကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်တင်မင်းထိုက်က သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် လျော့နည်းရေးအစီ အစဉ်ကိုလည်းကောင်း အသိပညာပေးဟော ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ မေးမြန်းဆွေးနွေးမှုများကို တာဝန်ရှိသူ များက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။လွိုင်လင်မိုး



PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည် အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းစေရန် လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တစ်ပတ်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲမှားစေ ရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် NUG,CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်း များက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီး အသုံးပြု လျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

နယ်မြေခံလုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ ၏ ပြောကြားချက်အရ အကြမ်း ဖက် သောင်းကျန်းမှုများသည် ဘုတလင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် ၎င်းတို့အား ထောက်ခံအားပေးခြင်း မရှိသည့် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများကို မီးရှို့ ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ ကို စားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြည်သူ များ အေးချမ်းစွာ လုပ်ကိုင်နေထိုင် နိုင်ရေးအတွက် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ထုတ်ပြန် ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်

Table with 5 columns: ကုမ္ပဏီအမည်, အဖွင့်ဈေး (ကျပ်), အပိတ်ဈေး (ကျပ်), ရှယ်ယာစောင်ရေ, ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်). Rows include FMI, MTSH, MCB, FPB, TMH, EFR, AMATA, MAEX, MADPL (PLB).



























- ❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များသည် ခိုင်မာသည့်ဈေးကွက်ရှိပြီးဖြစ်...
- ❖ နိုင်ငံစားရေရှိကွာကို အထောက်အကူပြုစေနိုင်သကဲ့သို့ ပြည်ပသို့ပို့ကုန်များ ပိုမိုတင်ပို့နိုင်သောကြောင့် ပြည်ပဝင်ငွေများ ပိုမိုရရှိစေမည်ဖြစ်...
- ❖ ထို့ကြောင့် ငွေကြေးတက်နိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် သေချာသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြစေလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၄) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာဖုလုပ်ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုပ်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်းရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုပ်မှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။

### တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် မော်တော်ယာဉ်များဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရှိသည်။  
 တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး နိုင်ငံဘာ ၈ ရက်တွင် မကွေးတိုင်း ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ ဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု မှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီး တာဝန်ကျူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှု အရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက် များဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မကွေးခရိုင်နှင့်

သရက်ခရိုင်တို့အတွင်း၌ လိုင်စင်မဲ့ Mitsubishi RVR မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး နှင့် Luojia 110 မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၃၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၃ ဩ

### နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်ခွင့်များ လာရောက်လျှောက်ထားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
 ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ အရ နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင် လိုသော ကယားပြည်နယ် ပြည်သူ့ပါတီ (KYSPP) သည် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်ခွင့်ကို ယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်သို့ လာရောက် လျှောက်ထားခဲ့သည်။

ယနေ့အထိ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေပုဒ်မ ၃ အရ လျှောက်ထား သော ပါတီ ၁၈ ပါတီရှိပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် ဆက်လက်တည်ထောင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့် လျှောက်ထား သည့်ပါတီ ၅၀ ၊ စုစုပေါင်း ၆၈ ပါတီ ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယခုလျှောက်ထားသည့်အဖွဲ့အား ပါတီတည်ထောင်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဆက်လက်စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၁  
 ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခုဖြစ်ပေါ်နေသည်။ အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အနောက်ယွန်းယွန်းသို့ ဖြည်းဖြည်းချင်း ရွေ့လျား နိုင်ပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ တစ်နားလှည့်ကမ်းခြေ/လီရီလကာ နိုင်ငံကမ်းခြေတို့သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရပါသည်။ မိုး/ဇလ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ကျောက်ဆည်  
 ငှက်ပျော လှိုင်လှိုင်ပေါ်  
 တောင်သူများ စီးပွားရေး  
 တွက်ခြေကိုက်

လက်ဘနွန်မှ  
 အစွဲရောင်းနိုင်ငံသို့  
 ခုံးကျည်အစင်း ၅၀  
 ပစ်လွှတ်သဖြင့်  
 သုံးဦး ဒဏ်ရာရ

စီးပွားရေးသတင်းများ  
 စာ ၁၆

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၈



ဘုတလင်မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံပြည်သူ ၂၆ ဦးကို သတ်ဖြတ်ပြီး နေအိမ် ၅၀၀ ခန့်အားမီးရှို့၍ ဒေသခံ ပြည်သူများအား စားစာအဖြစ် ဖမ်းဆီးထားကြောင်း မဟုတ်မမှန်သတင်းများ ဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၉